
Załącznik do protokołu z sesji LV (stenogram) 

 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Rozpoczynam dziś obrady. 

Informatyk 

Możemy.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze, dziękuję bardzo. Dzień dobry Państwu witam Pana Wójta, witam wice Wójt, Panią Sekretarz, witam 

Państwa Radnych, Sołtysów, mieszkańców pracowników Gminy Raszyn, Urzędu Gminy Raszyn. Otwieram 

obrady 55 sesji Rady Gminy Raszyn. Sesja zwołana na wniosek, na podstawie art. 20 ust 3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 o samorządzie gminnym na wniosek Pana Wójta. Do wniosku został załączony proponowany 

porządek obrad wraz z uchwałą. Przystępujemy Pani Olgo do potwierdzenia obecności na sesji. Proszę 

bardzo o wyświetlenie możliwości potwierdzenia obecności na sesji. Proszę Państwa o potwierdzanie. Witam 

również Panią Mecenas pominąłem przepraszam bardzo. 4 osoby jeszcze w tej chwili nie potwierdziły 

obecność. Pani Radna Elżbieta Kuczara, Pani Radna Kuran-Kalata, Pan Radny Ostrzyżek i Pani Radna 

Senderowska. Czy Państwa są może w zoomie? Pani Olgo jak wygląda sytuacja? 

Pracownik Biura Rady 

Nie. Państwa Radnych nie ma zoomie. Czyli mamy 17 osób. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To zamykamy możliwość sprawdzania obecności i potwierdzenia obecności. Na sesji obecnych jest 17 osób. 

Stwierdzam kworum. W związku z tym sesja jest ważna. Przystępujemy do kolejnego punktu. Może inaczej. 

Jeszcze pierwsze, kolejne pytanie. Panie Wójcie czy do Państwa Radnych też czy są wnioski do porządku 

obrad, jeżeli tak, to proszę o zabranie głosu. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jeżeli można Panie Przewodniczący właśnie dzwoni do mnie Pani Ela Kuczara, że w żaden sposób nie 

może.. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak? 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

...w żaden sposób nie może się połączyć. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Ani przez telefon. A tutaj mam zablokowane po prostu... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dałem na głośno mówiący.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Słyszę, słyszę Panie Andrzeju, ja rozumie tylko, że niestety jedyna możliwość żeby teraz Pani Radna 

mogła... 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Dostałam SMSa, że nie mogę się połączyć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja informowałem Państwa Radnych. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Wszyscy Cię słyszeli Elu. No dobra, dobra. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę, żeby Pani Rada próbowała o możliwość zalogowania przez telefon i potwierdziła swoją obecność. 

Dobrze, proszę bardzo, czy są wnioski do porządku obrad? Panie Wójcie głos dla Pana. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Panie Przewodniczący, Szanowna Rado jeśli chodzi o wnioski i zmiany, które były są 

proponowane przeze mnie do projektu, który Państwu został przed paroma dniami przekazany to zostały 

tutaj, dokonano pewnych zmian takich korekcyjnych wynikających no z tej sytuacji, która ma miejsce, z 

informacji, które otrzymaliśmy i tutaj pewnych takich drobnych błędów. W związku z tym ten ta uchwała w 

sprawie zmian w budżecie na rok 2022 on ma ona ma trochę inny kształt niż ta pierwotnie przekazana 

Państwu z wnioskiem. Dlatego prosiłbym o procedowanie tej uchwały, która została Państwu przesłana jako 

uchwała uzupełniająca czy też zamienna za wnioskowaną pierwotnie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ale też jest jeszcze WPF Panie Wójcie. 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No i również oczywiście również i wprowadzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Raszyn na lata 2022-2030 co jest związane też z tymi zmianami budżetowymi, o których 

tutaj w tej pierwszej uchwale Państwo macie informacje macie w treści pierwszej uchwały. Także 

wprowadzenie uchwały drugiej w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2022-2030 proszę o wprowadzenie tego do porządku obrad i w związku z tym rozszerzenie porządku obrad o 

ten projekt uchwały. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Projekt uchwały. Proponuję w pkt 4 porządku obrad. Pani Olgo czy w zoomie ktoś się pojawia jeszcze z 

Państwa Radnych? Bo chciałbym zamknąć tą kwestię obecności. Nie widać. Dobrze. 

Pracownik Biura Rady 

Nie ma.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wniosek Pana Wójta wprowadzenie w pkt 4 uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raszyn na lata 2022-2030. Pani Olgo proszę przygotować możliwość. 

Pracownik Biura Rady 

Właśnie w tym momencie... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Ostrzyżek? 

Pracownik Biura Rady 

Tak, tak.. 

Dariusz  Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Sławku jest Pan już obecny w zoomie? Pani Olgo w międzyczasie Pani przygotuje wniosek do 

przegłosowania. 

Teraz tak, Pan Radny jest w tej chwili w programie e-sesja obecny, tak? Czy w zoomie też? 

Pracownik Biura Rady 

Jest obecny i tu i tu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. To w związku z tym sprawdzimy podobnie obecnych na sesji. Jeszcze raz proszę Pani Olgo o 



wyświetlanie możliwości potwierdzenia obecności i przystąpimy do głosowania wniosku Pana Wójta. 

Teraz Pan Radny Aranowski nie potwierdził jeszcze obecności, Pani Radna Kuczara, Pani Radna Kuran-

Kalata i Pani Radna Senderowska. Zamykamy w tym momencie sprawdzanie obecności. Obecnych 18 osób i 

przejdziemy do głosowania złożonego wniosku czy Pana Wójta. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Przepraszam Panie Przewodniczący ja przepraszam się spóźniłem trochę. Jaki to jest wniosek bo nie do 

końca. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wniosek o poszerzenie porządku obrad w pkt 4 o prognozę wieloletnią na lata 2020-2030. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Okay. Przepraszam, tylko mówię..  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie, nie ma problemu, już złożyłem wyjaśnienia. Dobrze przystępujemy do głosowania. Wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raszyn na lata 2020-2030 w pkt 4. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?. 

Pracownik Biura Rady 

Jeszcze Pani Henryka Koper nie oddała głosu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Radna Henryka Koper proszę o oddanie głosu przy złożonym  

wniosku przez Pana Wójta. 

Widzę, że mamy problem. Pani Henryko proszę o oddanie głosu. 

Zamykamy głosowanie Pani Olgo. Proszę o wyświetlenie wyników głosowania. 

16 za, jedna wstrzymująca, jedna brak głosu i 3 osoby nieobecne. Przystąpimy do przyjęcia porządku obrad 

wraz ze zmianami. Proszę o wyświetlenie głosowania. 

W tym momencie chyba Pani Elżbieta się połączyła z nami. Ale to już po głosowaniu może uzupełnimy.  

Przyjęcie porządku obrad ze zmianami. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Pan Radny Krzysztof Będkowski tym razem, tak ? Pani Olgo? 



Pracownik Biura Rady 

Tak, jeszcze Pan Radny Będkowski. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I otrzymamy głos Pana Radnego. Proszę zamykamy głosowanie. Proszę o wyniki. 17 za, jedna osoba 

wstrzymująca, 3 osoby nieobecne. 

Mamy ustalony porządek obrad. W związku z tym przejdziemy do kolejnego punktu porządku obrad 

uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2022 rok. Pan Wójt zreferuje projekt tej uchwały? Panie Wójcie? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To znaczy oczywiście jeśli chodzi o zasadniczą część uchwały ona jest dość klarowna, ale jest tu pewna, są 

takie pewne elementy wynikające z drobnych takich pomyłek, które nastąpiły od poprzednich dni w 

budżecie. W związku z tym myślę, że te elementy najlepiej wyjaśni Pani Skarbnik, także Pani Lilianno 

bardzo proszę o zabranie głosu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dzień dobry Pani Skarbnik witam serdecznie. Proszę o zreferowanie. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu.  

Nieznany mówca 5  

Dzień dobry.  

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Więc w ogóle przyczyną zwołania tejże sesji jest konieczność wprowadzenia do budżetu środków, które już 

dostaliśmy z Budżetu Państwa na finansowanie spraw związanych z uchodźcami z Ukrainy i to jest, tam 

macie Państwo zapisane 2 000 000 na wypłaty po te 40 zł za jeden dzień, za jednego uchodząca, którego 

przyjmą nasi mieszkańcy. 300 000 to jest na jednorazowy dodatek 300 plus i 55 000 to są środki na 

dożywianie dzieci, które uczęszczają z Ukrainy, które uczęszczają do naszych szkół. Po stronie wydatków to 

jest odpowiednio... A chciałam od razu powiedzieć, że te zapisy będą zmieniane, dlatego że Ministerstwo 

Finansów aktualnie pracuje nad nową klasyfikacją budżetową. Na razie posiłkujemy się taką, jaką mamy i w 

zasadzie to zgodnie z interpretacją Regionalnych Izb Obrachunkowych. Nie ma możliwości poprawnego 

zakwalifikowania tychże dochodów i wydatków i jest tutaj w zasadzie prawie pełna dowolność jaki paragraf 

to damy. Przede wszystkim dochody, bo powstanie nowy paragraf tak jak przy COVIDzie.Na początku były 

przypadkowe paragrafy, a potem powstał został utworzony nowy i na razie te środki dajemy § 270, wydatki 



dajemy jeżeli chodzi o 40 zł, te 2 000 000 w sumie dajemy na § 30 30 i to dajemy w 754 95 w 

bezpieczeństwie, natomiast te 235 000 dajemy w § 853, w rozdział 853 95 w § 311 przy czym o tych 300 000 

tam 2% może być przeznaczone na obsługę tego zadania i dlatego tam macie Państwo paragrafy Płace, 

Wynagrodzenia i Pochodne na łączną kwotę 6000 zł. I tyle jeśli chodzi o te zmiany. Natomiast w 

dokumentach, które dostaliście Państwo myślę, że wczoraj była wprowadzona poprawka, która do samego 

budżetu w zasadzie nic nie wnosi. Tylko wprowadzono różne tabele. I tak, tabela 2a dotycząca inwestycji to 

zawiera tylko nazwę zapisu jednego zadania. Zamiast wsparcie i opieka to jest bodajże, bo ja nie 

drukowałam sobie nawet tych załączników, bo szkoda mi było papieru. Zadanie się nazywa "Budowa i 

wdrożenie zintegrowanego systemu wparcia usług opiekuńczych e-opieka". Dlaczego? Dlatego, że w 

budżecie wpisałam to krótko zawsze brakuje czasu, żeby się, żeby poświęcać go na wprowadzenie długich 

zapisów, natomiast w WPFie zapis wprowadzony był dłuższy. I to tyle jeśli chodzi o załącznik 2. O 

przepraszam nie załącznik tylko tabelę 2a. Natomiast tabela 3 to są, to jest wykaz wydatków i zadań 

finansowanych ze środków funduszy Sołeckich. Na poprzedniej sesji to w treścią uchwały było wpisane, że 

przenosimy tam pewną kwotę z § 4 300 do § 417 w rozdziale 926 95 z tego co tam było do realizacji 

Sołectwo Dawidy Bankowe ma realizować osoba fizyczna dlatego należało zmienić paragraf. Załącznik 

zawierający 17 stron nie był do tego robiony, no ale z Izby był telefon, że chcieliby ten załącznik otrzymać. 

W zawiązku z tym dodajemy go do tejże uchwały. Następnie mamy załącznik nr 1 o wydatkach 

finansowanych ze środków Unii Europejskiej i Europejskiego Obszaru Gospodarczego. Tutaj zmiana tak 

naprawdę to w jednym zadaniu było wpisane, że ze środków własnych będzie sfinansowana kwota 423 zł, a 

ze Środków Europejskich 1683. I tutaj nastąpiło przekłamanie. Ze środków europejskich powinno być 1684, 

a ze środków własnych 422. Więc to zostało tutaj poprawione tutaj było w tych wydatkach bieżących było 

tylko. Tak to było tylko to zadanie, bo kwota ogółem była poprawna. Natomiast podsumowania się zmieniły, 

dlatego że w jednym zadaniu, to akurat jest "Budowa i wdrożenie systemu usług opiekuńczych e-opieka" 

znowu. Taka część, która jest pokazywana w kolumnach od 6 do 17 zawsze dotyczy danego roku a tutaj to w 

tym zadaniu było wpisane, kwoty były wpisane na dole, na wysokości roku 2023 i dlatego nie zostały 

zsumowane na samym dole w tym podsumowaniu ogólnym. I załącznik numer 2 też jest poprawiony, tutaj 

zdecydowanie była pomyłka, ponieważ był on zrobiony na wzorze załącznika do budżetu, w międzyczasie 

była zmiana, w lutym chyba, albo w styczniu. Gdzie do Powiatu Pruszkowskiego na dofinansowanie 

organizacji przewozów autobusowych jest kwota 104 000 a w tym załączniku się pokazała stara kwota 420 

000 i to zostało poprawione. I to są wszystkie zmiany, które ...Akurat każdy drobiazg był w innym 

załączniku albo jeden to nie był załączony ten załącznik. Bo z uwagi na właściwie znikomą zmianę, która 



była tam robiona nawet nie na wniosek Sołectwa po jakimś zebraniu tylko na skutek informacji, że może to 

realizować osoba fizyczna a nie osoba prowadząca działalność gospodarczą i stąd zmiana paragraf. Jeżeli 

chodzi o tą uchwałę w sprawie zmian w budżecie to było na tyle. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Pani Skarbnik serdecznie. Dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy są pytania w tym punkcie porządku 

obrad? Proszę bardzo, zgłaszamy się. Proszę głos dla Pana Radnego Sławomira Ostrzyżka. Proszę bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Dzień dobry Państwu przepraszam nawet nie wiem czy rzeczywiście w tym punkcie powinienem to 

poruszyć, ale ponieważ dotyczy to środków, że tak powiem przeznaczonych tutaj dla uchodźców a nie ma 

spraw różnych, więc chciałbym zapytać czy poruszyć taką sprawę, która się wydarzyła dzisiaj, jakby u nas, u 

mnie. Ja zadzwoniłem do jednego z przedszkoli. Gdzie znajomi, którzy opiekują się taką rodziną ukraińską, 

mama tego dziecka ukraińskiego dostała pracę, chciałaby ją podjąć i chciała że tak powiem oddać dziecko do 

przedszkola. Okazuje się do tego przedszkola, które ja zadzwoniłem, że tam nie ma miejsc. Ja to wszystko 

rozumiem w rozmowie z Panią Dyrektor wyszła taka sprawa, że Pani Dyrektor zaczęła mi sygnalizować, że 

rzeczywiście kryteria dla polskich dzieci są, a dla ukraińskich nie ma. Oczywiście je nie chcę tutaj 

wprowadzać żadnych wielkich kryteriów, ale czy nie warto by wprowadzić kryterium takiego, że rodzic no 

podjął.. mama przeważnie tutaj chodzi o mamę, podjął jakąś pracę prawda, bo ona mówi, twierdzi, że nie ma 

tutaj już miejsca... Twierdzi, pewnie tak jest, oczywiście mówi zgodnie z prawdą, ale wie że z tych dzieci, 

które przyjęła to tylko jedna mama pracuje, a inna, jakby nie może podjąć pracy. To nie wiem czy to by był 

apel do może naszej Komisji Oświaty i tak dalej. Może by rzeczywiście, ona nawet nie zaczęła pytać, Pani 

Dyrektor czy ona powinna żądać takiego zaświadczenia o pracy czy coś. Ja uważam, że nie, że dopóki, jakby 

nie ustalimy, jakby ogólnych takich dla wszystkich przedszkoli ram no to chyba jedna Pani Dyrektor nie 

może powiedzieć- ja będę żądała, a ja nie. No, chyba że tych miejsc bardzo dużo. Ja nie wiem jak to 

rozwiązać, ten problem, ale może rzeczywiście jak jest to jakiś problem, że warto. Ci mieszka... ci uchodźcy, 

którzy co oni by chcieli rzeczywiście do najbliższego przedszkola, bo generalnie nie mają samochodów czy 

czegoś, żeby dziecko podrzucić gdzieś dalej, prawda? Więc, a chcieliby jak najbliżej a z drugiej strony no 

chcą pracować, tak? No i tam chodziło o konkretny przypadek, że mama dostała pracę i właściwe od 

poniedziałku już może iść do pracy, a no nie ma miejsca i też to rozumiem tylko właśnie o te kryteria mi 

chodzi. Czy jakoś tu nie powinniśmy rzeczywiście jakoś zadziałać. No nie mówię o żadnych dochodowych, 

tutaj to nie ma, nie wchodzi grę, ale np. czy rodzic pracuje czy coś takiego, czy chciałby pracować, no nie 

wiem..no chciał to pewnie wszyscy by chcieli, ale czy znalazł tą już pracę? To może by warto się zastanowić. 



Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Wójcie odniesienie do tej kwestii z Pana strony? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja póki co znaczy dzień dzisiejszy nie mamy takich wytycznych odgórnych z kuratorium, że dzieci, które 

mamy przyjmowane do naszych przedszkoli no ich rodzice powinni się nam wykazać, że są gdzieś 

zatrudnieni i przez to mieć jakieś preferencje. Ja się zgodzę i w uważam, że oczywiście powinna być taka 

taki element, że preferowani powinni być rodzice, którzy pracują, żeby móc oddać dziecko do przedszkola, 

ale my odgórnie takich ograniczeń nie.. Przynajmniej jak na dzień dzisiejszy nie mieliśmy, choć oczywiście 

tutaj sytuacja jest bardzo dynamiczna i pewnie ulega zmianie. Być może coś takiego otrzymamy. Też nie 

wiem, musiałbym się skontaktować z kuratorium czy takie zmiany są.. wprowadzenie jakby takich kryteriów 

przez nas no jest możliwe i jest zgodne z prawem z ustawą jeśli chodzi o przyjmowanie uchodźców. Jeśli 

byłoby to zgodne to wtedy no nie widzę tutaj żadnych przeszkód, żeby Rada Gminy takie kryteria przyjęła. 

Ja na dzień dzisiejszy takiej informacji nie mam. Nie wiem tutaj Katarzyna widzę, że Dombska pojawiła się 

na ekranie. Nie wiem czy ma jakieś wytyczne w tym zakresie dodatkowe. Bardzo proszę Kasiu. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwu tutaj się zdziwiłam, sprawdzałam, szukałam wykazu z ostatniego przekazywanego przez 

Dyrektorów jeżeli chodzi o liczbę miejsc. Rozumiem, że być może chodzi o Przedszkole w Falentach lub 

Przedszkole w Nowym Lesie, bo tylko tam nie ma miejsc w tej chwili dodatkowych. We wszystkich innych 

przedszkolach są te miejsca dodatkowe więc rozumiem, że na pewno chodziło o jedno z tych dwóch 

przedszkoli. Jeżeli chodzi o dodatkowe kryteria no to rzeczywiście nie ma żadnych takich wytycznych, więc 

tutaj nie możemy chyba sami tych kryteriów wprowadzić. Natomiast chyba to istotne pytanie, to istotne 

pytanie trzeba by wysłać do Kuratorium.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

To znaczy generalnie rzecz biorąc no to kryteria dla naszych dzieci też ustala Rada prawa, Rada Gminy i 

tutaj jakby mamy pewną swobodę. Ja oczywiście.. Ma Pani rację chodzi o przedszkole w Falentach i tylko 

dlatego w Falentach, że ta rodzina jest zakwaterowana u nas w prywatnym domu w Falentach prawda, i jej 

doprowadzenie dziecka do przedszkola nie ma problemu ale gdzie będzie już trzeba gdzieś to dowieźć to już 

będzie rzeczywiście problem. I stąd ja to poruszyłem oczywiście no jeżeli nie możemy sami tego 

wprowadzić, a może warto by jakoś zapytać czy możemy właśnie.. Bo właśnie z jednej strony nie ma 



miejsca a z drugiej strony no rodzić chciałby pracować nie może, prawda no bo takim ukraińskim dzieckiem 

już będzie ciężko kogoś znaleźć żeby się zaopiekował, większej rodziny tutaj nikt nie ma prawda. Na ale to 

tylko tak... taka jest moją uwaga i do zastanowienia się. Dziękuję. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Bo tutaj sięgnęłam do rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Nauki przepraszam. Ministra Edukacji 

i Nauki tu odnoszącej się do kształcenia i wychowania i opieki dzieci i młodzieży będących obywatelami 

Ukrainy. No i tutaj jest tylko napisane prawda, z tym że może być liczba zwiększona on nie więcej niż trójkę 

dzieci będących obywatelami Ukrainy i to wszystko tak. To są, to jest wszystko co jest napisane w 

rozporządzeniu więc nie ma żadnych innych kryteriów. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Ale tego rozporządzenia można by wnioskować, że obowiązują takie same kryteria jak dla dzieci polskich 

oprócz tego, że może być więcej, ale tak jak mówię pewnie dlatego dzisiaj nie rozstrzygniemy. Może warto 

się nad tym zastanowić. To jest właśnie prośba do Pani Wójt. Dlatego ja mówię, ja zwróciłem uwagę, że nikt, 

żaden Dyrektor sam nie powinien wprowadzać jakieś tam konkretnych zarządzeń i kryteriów, a powinno to 

się ogólno-gminnie wdrożyć. Dziękuję bardzo. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Dobrze. Ja skieruję, przygotuję pismo i skierujemy do Kuratorium z pytaniem dodatkowym.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana Krzysztofa Będkowskiego. Proszę Panie Radny. Pan Radny Krzysztof. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Ponieważ Komisja też była króciutko jakby wymieniona to ja tak się odnoszę do tego trochę na 

kanwie innego tematu. Rozmawialiśmy o tej zasadzie. Ja się zgadzam tutaj z Panem Radnym Sławomirem 

Ostrzyżkiem, że trzeba klarownych i jednakowych norm i zasad. I ja uważam, że one wypływają z ogólnej, z 

ogólnego przesłania pomocowego, które wyraża Rząd Rzeczypospolitej o tym, że nie może być... 

Oczywiście żyjemy w czasie specjalnym pomocowym jednak idziemy w kierunku tej normalizacji, 

stwarzamy warunki obywatelskie wprost są te pieniądze przeznaczone na tę wielką pomoc, oprócz tego serca 

mieszkań w ogóle społeczeństwa. Dzisiaj tego dokonujemy, a więc rzeczywiście tu musi być jedna norma, że 

jest jednakowe traktowanie dzieci polskich i ukraińskich. I nie ma i nie może być tak np. że mimo pomocy 

potężnej jeszcze będą np. dzieci ukraińskie dodatkowo jakoś specjalnie traktowane. Ja to mówię na kanwie 

naszej rozmowy np. o małej opłacie takiej, którą rodzice wpłacają. Rozmawiałem z Panem Wójtem gdzieś 



około dwóch tygodni i byliśmy tego samego zdania, że tak samo jak wpłacają rodzice polskich dzieci to jest 

bardzo drobna kwota tak samo winni płacić rodzice dzieci ukraińskich z racji właśnie tej, że otrzymają 

konkretne już pieniądze z budżetu państwa polskiego. Czy 300 jednorazowe czy 500 plus i tak dalej. I 

właśnie analogiczne jakby do tego tutaj również powinniśmy iść w kierunku by klarowne, jednakowe normy, 

zasady obowiązywały, bo rzeczywiście to sprzyja też temu, że potrzebny ktoś do jakiegoś zawodu i to jest 

wtedy plus dla jakby ogólnego życia społecznego w Polsce będzie mu podjąć pracę i wtedy to dziecko jakby 

ma no dodatkowy priorytet tak samo jak jest w przypadku rodziców dzieci polskich. Tutaj to jest dla mnie 

bardzo bardzo jakby oczywiste. Chciałem Państwu tylko dlatego że już o tym na trochę innym przykładzie w 

trakcie Komisji i w trakcie rozmów w urzędzie rozmawiać. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana Radnego Marka Bańburskiego. Proszę Panie Marku.  

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Witam Państwa serdecznie ja chciałem powiedzieć tylko, tyle że wszyscy tutaj właściwe Państwo 

podzieliliście dzieci na polskie i ukraińskie. Ja chciałem powiedzieć, że z tego co mi wiadomo to do 

przedszkoli w Raszynie chodzą jeszcze dzieci, które mają pochodzenie wietnamskie i jeszcze także inne, 

innych krajów. To tylko tyle chciałem powiedzieć. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja może tylko słowo, proszę Państwa oddziały przedszkolne zostały powiększone liczebnie o 3 tak powiem 

miejsca w każdym oddziale z uwagi na to, żeby móc przyjąć dzieci uchodźców, którzy no wpisują się w 

grupę tych osób, które po 24 lutym przekroczyły granicę, wjechały do Polski i są z Ukrainy w wyniku tam 

trwających, trwającej wojny. One są przyjmowane na innych zasadach. Zupełnie na innych poza normalną 

klasyfikacją, która się odbywa w przedszkolach. Na dzień dzisiejszy klasyfikacja w przedszkolach wstępna 

jeszcze nie końcowa, wstępna, bo to jest dopiero w czasie realizacji ,została przeprowadzona w ramach 

takich kryteriów, jakie były do tej pory określone w Gminie Raszyn. W ramach tych kryteriów zostają 

przyjmowane do przedszkoli również inne dzieci cudzoziemskie, które nie wpisują się w ten zakres 

pomocowy dla uchodźców z Ukrainy. Na pewno jeśli sytuacja się unormuje to wtedy dzieci z Ukrainy, 

pochodzenia ukraińskiego będą przyjmowane do naszych przedszkoli na zasadzie normalnej rekrutacji takiej 

samej jak rekrutacja innych dzieci czy też innych cudzoziemców, którzy przebywają na terenie Gminy 

Raszyn. W chwili obecnej są przyjmowane dzieci do tych trzech dodatkowych, na te trzy dodatkowe miejsca, 

które są tylko i wyłącznie im przypisane. Tutaj jeśli chodzi tutaj to co Pan Sławek Ostrzyżek powiedział no 

akurat rzeczywiście przedszkole w Falentach z racji tego, że jest małym przedszkolem ma oddziałów 



niewiele w związku z tym ilość miejsc, które im zwiększono, została zwiększona jest stosunkowo nieduża i 

stąd brak możliwości. W innych przedszkolach, tak jak tutaj powiedziała Pani Katarzyna Dombska jest są 

jeszcze miejsca dla tych dzieci. Nie będę ukrywał, że no zazwyczaj te mamy, które nie rzeczywiście nie 

podejmują pracy, a uciekły przed wojną razem z dziećmi no zazwyczaj opiekują się tymi maluchami, bo nie 

będę też ukrywał, że te dzieci mają no dość dużą barierę idąc w tak młodym wieku do środowiska, gdzie nie 

ma znajomości języka, gdzie są trudności, no jest duży stres dla takiego dziecka. W związku z tym myślę, że 

te mamy bardzo w sposób odpowiedzialny wiedząc, że są takie trudności i to dziecko będzie przeżywało 

takie sytuację starają się tylko w takich momentach gdy rzeczywiście podejmują pracę to dziecko 

przekazywać do polskich przedszkoli. Inaczej jest jeśli chodzi o dzieci i młodzież szkolną, bo tutaj to jest 

oczywiste jest obowiązek szkolny, chcą rodzice, żeby te dzieci wypełniały ten obowiązek. Także na pewno 

nad tą sytuacją, o której tutaj Państwo sygnalizowaliście my się zastanowimy czy jest jakaś możliwość, żeby 

w tych miejscach i w przedszkolach, gdzie nie ma tych miejsc już wprowadzić jakieś kryteria porządkujące 

ten stan rzeczy, ale to musimy zrobić razem z uzgodnieniem zarówno z Wojewodą jak i z Kuratorem 

Oświaty. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Wójcie. Czy ktoś z Państwa chce zabrać jeszcze głos w tym temacie? 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Mogę coś powiedzieć? No bo w tej chwili i tak Państwo nie rozwiążecie tego, żeby się znalazło miejsce w 

przedszkolu w Falentach, bo nie wyrzucicie innego dziecka żeby przyjąć kolejne. To ta mama jak znalazła 

pracę to rozumiem, że nie ma samochodu, ale jest komunikacja miejska, która jest dla uchodźców bezpłatna 

wobec czego nie powinna się zastanawiać długo, bo za chwilę tutaj w Raszyńskich przedszkolach nie będzie 

miejsca i wtedy ja na jej miejscu zapisałabym dziecko tutaj i przywiozła. Zresztą sama kiedyś syna 

autobusem woziłam do Falent. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Pani Lidziu tutaj nie.. Boże tu nie było mowy o żadnym ...Tutaj chodziło o sprawę, że ten problem będzie 

się, jakby narastał prawda.. Bo tych rodzin ukraińskich jest coraz więcej, właśnie więcej ludzi będzie 

znajdowało pracę, a drudzy nie. Absolutnie niech Pani tego tak nie interpretuje , bo absolutnie nie było tego 

moim zamiarem, żeby kogoś tutaj teraz wyrzucić z tego przedszkola i przyjąć inne dziecko. Absolutnie nie. 

To jest nieprawdą, także więc tutaj chodzi o tylko, żeby zasygnalizowałem sprawę, którą że tak powiem po 

poruszyła Pani Dyrektor. No miała tak ma też zatrudnioną osobę z Ukrainy u siebie, więc zna te osoby, które 

tam te dzieci odprowadzają, wie o nich wszystko i tylko tyle. Także broń Boże nie było tutaj na myśli nie 



miałem nic takiego żeby kogokolwiek by wyrzucać, a raczej jakby pomyśleć o tym jak to ma wyglądać w 

przyszłości. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Sławku jeszcze głos dla Pani Sołtys Izy Makarskiej. Proszę Pani Izo zgłosiła Pani o zabranie 

głosu. 

Tak na podsumowanie tej dyskusji w tym punkcie porządkowym. 

Maria Izabela Makarska (Sołtys Gminy Raszyn)  

Halo, czy mnie słychać? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo. 

Maria Izabela Makarska (Sołtys)  

Dzień dobry Państwu. Witam wszystkich obecnych. Ja chciałam powiedzieć, że opiekuje się pewną rodziną 

ukraińską tylko chciałam Państwu zwrócić uwagę, że rodzina ukraińska to nie jest to samo rodzina polska, bo 

Pan Krzysztof używa tutaj pojęcia "rodzice", ale proszę pamiętać, że w rodzinach ukraińskich na ogół jest 

tylko matka samotna z dziećmi, bo ojcowie walczą na Ukrainie. Czasem jest to babcia, czasem jest to ktoś 

inny rodziny, ale tu nie ma obojga rodziców. Jeżeli matka ukraińska nie będzie miała szansy oddać dziecka 

do przedszkola to ona też nie będzie miała szansy znaleźć pracy, bo ta matka, którą ja się opiekuję ta rodzina 

ja pomogłam zapisać dziecko pięcioletnie do przedszkola na ulicy Poniatowskiego i dzięki temu ta matka 

mogła jeździć od firmy do firmy od pracodawcy do pracodawcy na rozmowy kwalifikacyjne, wysyłać maile i 

szukać pracy i znalazła tą pracę, ale dopiero wtedy znalazła jak miała opiekę dla dziecka, bo tak to jak mama 

znajdzie pracę, jeżeli ma np. dwoje małych dzieci i co z tymi dziećmi zrobi? Z tymi dziećmi będzie jeździła 

szukała pracy ? To jest nierealne. Tu są inne warunki. My nie możemy mówić, że teraz dla tych uchodźców, 

dla tych samotnych matek z dziećmi wprowadzimy takie same kryteria jak dla rodzin polskich gdzie są pełne 

rodziny, gdzie są ciocie, babcie, gdzie jest rodzina, otoczenie, znajomi. To jest zupełnie inna sytuacja. 

Weźmy to pod uwagę. To jest stan nadzwyczajny, tam jest wojna, ojcowie walczą, matki z dziećmi 

przyjechały tutaj... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Pani Izo. 

Maria Izabela Makarska (Sołtys)  

I pomoc nasza dla tych matek też musi być w tym kierunku, że te matki, które chcą znaleźć pracę muszą 



mieć jakąś opiekę dla dzieci, bo inaczej to tej pracy nie znajdą. I za co będą te dzieci ? Jak utrzymywać? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję.  

Maria Izabela Makarska (Sołtys)  

A pomoc 500 plus matka, o której mówię złożyła wniosek, bo ma dwoje dzieci, starszy chłopiec w szkole 

podstawowej jeszcze nie dostała żadnych pieniędzy. To nie jest także, że te rodziny już dostają, bo wiele 

osób jeszcze czeka pomimo że złożyli wnioski i ta pomoc też nie jest tak że złoży się wniosek od razu są 

pieniądze prawda przysługujące tym rodzinom, bo to też musi trwać. Urzędy też muszą mieć czas, żeby się z 

tym wszystkim uporać i tym matkom wysłać te pieniądze. Więc weźmy to pod uwagę. Nie jest to taka sama 

sytuacja jak rodzin polskich. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Wyczerpała się ilość osób zgłoszonych do dyskusji. Zamykamy dyskusję. I jeszcze teraz w 

związku z tym, że pojawiła się Pani Radna Elżbieta Kuczara sprawdzimy ponownie obecność na dzisiejszej 

sesji. Pani Olgo proszę bardzo. 

Proszę Państwa o potwierdzanie obecności. 

Pani Ela była w zoomie. Teraz jakiś problem znowu? 

Pracownik Biura Rady 

Pani Elżbieta Kuczara łączyła się telefonicznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Widziałem w zoomie już zalogowaną. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Elżbieta ma wyłączony mikrofon, ale widać ją na wizji. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No właśnie. 

Pani Radna prosimy o włączenie mikrofonu, bo nie możemy potwierdzić Pani obecności. 

No chyba trochę mamy głos. Proszę bardzo. Tak mi się wydaje. Nie, nie słyszymy. Może wyciszony jest w 

tej chwili mikrofon. 

Proszę potwierdzić ręką, że Pani jest obecna na sesji, żebyśmy mieli jakby temat zamknięty, dobrze? Proszę 



Pani Olgo żeby Pani zaznaczyła obecność Pani Radnej na sesji.  

Pracownik Biura Rady 

Dobrze ja odznaczam.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. I zamykamy sprawdzanie obecności. Przejdziemy do głosowania projektu uchwały. 

Pracownik Biura Rady 

Nie ma na liście Pani Henryki Koper, która była wcześniej. A w zoomie...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

A w zoomie jak sytuacja wygląda? 

Pracownik Biura Rady 

Nie ma jej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No to zamykam w tym momencie sprawdzenie obecności. Proszę o informację ile osób jest obecnych. 

Panie Olgo? Wyświetli Pani informację? 

Pracownik Biura Rady 

Tak, tak. Ja już zamknęłam. Nie mamy trzech osób, czyli jest 18 obecnych. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. To przechodzimy do głosowania projektu uchwały. 

Pracownik Biura Rady 

Rozumiem, że z autopoprawkami będzie głosowanie?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak, tak. Tak jak zgłaszała Pani Mecenas, Pani Skarbnik. Tak, dokładnie. 

Przystępujemy do głosowania. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2022 z autopoprawkami. Kto 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Pan Grzegorz Janiszewski i Pani Radna Elżbieta Kuczara poprosimy o oddanie głosu. 

Pracownik Biura Rady 

Pani Radna Kuczara podnosi rękę.  



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jest Pani za? Czy przeciw? Czy Pani się wstrzymuje? Czy Pani za? Pani Radna? bo nie widzę możliwości... 

Pracownik Biura Rady 

Teraz się zawiesiła.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz Pani Radna się zawiesiła. No to pominiemy Panią Radną w głosowaniu w tym momencie. Proszę o 

zamkniecie. 

Pracownik Biura Rady 

Pani Radna telefonicznie mnie informowała, że jest za oczywiście, no ale nie mamy potwierdzenia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wolałbym, żebym to słyszał od Pani Radnej osobiście, bo nie chciałbym robić znowu jakiś pewnych 

odstępstw od głosowania także proszę nie umieszczać jakby głosowania Radnej, bo ja nie słyszę, ani nie 

widzę Pani Radnej. Jakby sytuacja się powtórzyła niepotrzebnie. Zamykamy głosowanie. Proszę o wyniki.17 

za, 1 osoba brak głosu , 3 osoby nieobecne. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad pkt 4 

uchwałę w sprawie zmiany wieloletnich prognoz finansowych Gminy Raszyn na lata 2022-2030.Poproszę 

Panią Skarbnik o zreferowanie projektu uchwały. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej jest króciutka. Zmian jest niewiele. Zmiany 

obejmują tak naprawdę tylko tabelę nr 1, dlatego że tabela nr 2 tam gdzie są przedsięwzięcia nie ulega 

żadnym zmianom ani poprawkom, ale jak zwykle do uchwały w sprawie zmiany musi być załączona w takiej 

wersji w jakiej została uchwalona na poprzedniej sesji. Natomiast tabela nr 1 zawiera zwiększenie zarówno 

dochodów jakich i wydatków i to są dochody i wydatki bieżące o tą kwotę 2 355 000 o którą zwiększaliśmy 

dochody i wydatki budżetu i to dotyczy tylko roku 2022 ta zmiana. I tak, na pierwszej stronie tam mamy 

dochody ogółem zwiększone bieżące i ponieważ daliśmy to § 270 to § 270 wchodzi do kolumny 1 1 4 z 

tytułu, czyli dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące. I tutaj jest dokonana korekta 

tego co było wpisane w poprzedniej uchwale, a mianowicie dochody majątkowe nie ulegają zmianie, ale tam 

była ostatnia kolumna na pierwszej stronie dochody majątkowe z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje i tutaj niefortunnie ujęto § 669. Paragraf 600 to są ..ma numerację taką jak 

dotacje, ale nie stanowi dotacji, bo to jest zwrot dokonany przez powiat pruszkowski dotacji, którą myśmy w 

ubiegłym roku im przekazali część nam oddali i to była kwota 525 000 z końcówką i tutaj zostało to 



poprawione. W wydatkach, to też wydatki bieżące się zwiększyły i zwiększyły się o 6000 środki, wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczone. To jest to co wspomniałam Państwu przy omawianiu tamtej 

poprzedniej uchwały od kwoty na dodatek 300 zł, 300+. 6000 może być przeznaczone na obsługę tego i to 

zostało przez GOPS rozpisane na paragrafy związane z wynagrodzeniami, czyli 40 10 411 i 412 i tutaj 

jeszcze momencik to jest taki, to jest dalej na stronie, strona ósma bodajże, tak ósma. Też w roku 2022 tam 

są wydatki na programy i projekty finansowane, dofinansowane środków zagranicznych i w tym są środki 

finansowanie środkami określonymi w paragrafie w art. 5 ust 1 pkt 2 ustawy o finansach publicznych, czyli 

finansowane stricte środkami zagranicznymi i tutaj była wpisana kwota 11 074 737 a powinna być 11 474 

niefortunnie wpisane zostało w miejsce setek tysięcy 0 a nie 4 i to w zasadzie wszystko jeśli chodzi o WPF. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Proszę bardzo czy są pytania do projektu uchwały? Zaczekam chwilę. 

Nie widzę osób zgłaszających się do zabrania głosu do zadawania pytań. W związku z tym zamykamy 

dyskusję. I przejdziemy do głosowania projektu uchwały. Pani Olgo proszę o przygotowanie głosowania. Tu 

nie było żadnych autopoprawek? Pani Skarbnik? Chciałem się upewnić. Treść jest zgodna z tym co Pani 

przedstawiła na sesji, tak? Pani Skarbnik jakby nie słyszy mojego pytania. Pani Olgo nie słyszała Pani 

Skarbnik? 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Ale do czego miały być autopoprawki skoro uchwałę dostaliście Państwo wczoraj. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No właśnie. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Nie. To jest taka kwestia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie. Nie ma.  

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Nie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie ma. Dobrze to głosujemy samą treść projektu tylko tytułu uchwały. Dobrze przechodzimy do 

głosowania. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Raszyn na lata 2022-2030. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyświetlenie 



wyników głosowania. 

Pracownik Biura Rady 

Jeszcze Pani Radna Kuczara nie oddała głosu, ale ona jest cały czas zawieszona. Nie widzimy. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To może, może by zadzwoniła do nas w kwestii głosowego głosowania w tym momencie głosowego, dźwięk 

żebyśmy usłyszeli cokolwiek z telefonu informację. Pani Olga próbuje tak? połączyć się z Panią Radną 

chwilę zaczekamy. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący bardzo proszę o korektę mojego głosu. Jestem za. Źle kliknęłam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze to w związku z błędem będzie reasumpcja głosowania. 

Panią Olgo...  

Pracownik Biura Rady 

Znaczy, nie musimy robić reasumpcji, bo zakończone, znaczy głosowanie jest zakończone.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czyli nie przerywamy głosowania?  

Pracownik Biura Rady 

Anulować? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To proszę anulować głosowanie. Jeszcze raz powtórzymy. Może uda się wtedy Pani Radnej Kuczarze 

zagłosować, a Pani Beata poprawi swój głos. To w związku z tym jeszcze raz odczytam tytuł uchwały. 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2022 -2030. Kto jest 

za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? To się wstrzymał? 

Pracownik Biura Rady 

Niestety z Panią Radną Kuczarą nie mogę się połączyć telefonicznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zamykamy głosowanie. Nie mogę inaczej postąpić w tym przypadku. Proszę o wyświetlenie wyników 

głosowania. Zamykamy głosowanie. 16 za, 1 osoba wstrzymująca, 1 brak głosu, 3 osoby nieobecne. 

Zamykamy to głosowanie. Coś się nie chce zamknąć. Mamy przed sobą pkt 5 w związku z wyczerpaniem 



porządku obrad zamykam obrady 55 sesji Rady Gminy Raszyn życząc Państwu zdrowych, spokojnych Świąt 

Wielkiejnocy. Dziękuję. Dużo zdrowia. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Również chciałbym Państwu złożyć serdeczne życzenia Wielkanocne. Zdrowych, pięknych, pogodnych 

świąt Wielkiejnocy no i żebyśmy po tej takiej mistycznych tych takich Świętach o wielkiej wymowie i 

religijnej i duchowej, żebyśmy rzeczywiście odmienieni jako ludzie. Mogli dalej dobrze pracować na rzecz 

naszej Gminy. Także wszystkiego dobrego życzę. Dużo zdrowia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękujemy. 


